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      Referat skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
20. september 2023 kl. 17.00 - 19.00 

 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt. 

 

 

2. Budget 2024 

Tilbagemelding på dialogmødet den 28. august 2023 v. Ditte, Anne og Rie. Status på 

budget 2024 høringsperiode og udvalgsmøde den 6. september 2023. Hvad er næste 

step omkring Budget 2024? 

 

Direktør Jonas Wittendorf bød velkommen til dialogmødet og skole- og uddannelseschef 

Kathrine Hyttel gennemgik dele af sparekataloget. Kommunen står med en bunden 

opgave i forhold til at skulle finde besparelser.   

 

Efterfølgende var der gruppearbejde ved bordene, hvor forskellige perspektiver blev 

drøftet. Henrik Nielsen sad ved vores bord og fik gode input med sig tilbage. 

 

Vi afventer nu de næste skridt. De politiske budgetforhandlinger afsluttes den 24. 

september og så er der 2. behandling i økonomiudvalget den 3. oktober 2023, hvorefter 

vi forhåbentlig er klogere. 

 

 

3. Forældremøder 

Tilbagemelding på forældremøder. Opfølgning på evt. spørgsmål fra forældre til 

skolebestyrelsen.  

 

Skolebestyrelsen har været repræsenteret på alle årgangsforældremøder med 

undtagelse af på 6. årgang, hvor René fremlagde på vegne af skolebestyrelsen. Der 

mangler afvikling af forældremøder henholdsvis 0. og 4. årgang og her er bestyrelsen 

også repræsenteret.  

 

Der var en enkelt tilbagemelding fra en forælder, som opfordrede bestyrelsen om også 

at tænke lejrskoler ind, når princip for brug af devices revideres næste gang.  

 

 

4. Kort status på trivselsprincip. 

Arbejdsgruppen der har arbejdet med trivselsprincippet, fremlagde deres arbejde. 

 

Arbejdsgruppen fandt i processen ud af at arbejdet med trivsel blev ret omfattende. 

Arbejdsgruppen er stadig i undersøgelsesfasen og har indtil nu indkredset arbejdet til 

”Roller / aktører” (direkte og indirekte kontakter) og ”vidensdeling” (det er vigtigt at 

allerede gode procedurer bibeholdes). 

 

Arbejdsgruppen er optaget af at få nedskrevet det der allerede fungerer godt og af at 

det formuleres hvordan kommandovejene er og hvem man skal gribe fat i, hvis trivslen 

er udfordret.  

 

Arbejdsgruppen har kigget på hvad andre skoler har som principper og taget 

udgangspunkt i ”sund skole-folderen” fra Thurø Skole. 

 

Input fra bestyrelsen: 

• Trivsel er meget bredt og det er nødvendigt at kredse det ind 

• Vi har allerede en anti-mobbestrategi + noget om digital mobning 

• Trivselsprincippet bør tænkes sammen med skolens værdier  
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• Det vil være optimalt hvis både ledelsen og medarbejdere involveres i den 

videre proces i arbejdsgruppen 

• Det er væsentligt at vide hvad formålet med arbejdsgruppens arbejde er, inden 

arbejdet starter op igen 

 

Beslutning: 

Rie træder ind i arbejdsgruppen, som udover Rie består af Jens, Ditte og Maria. Martin, 

Rikke og Signe er med på ”en kigger” undervejs i processen. Arbejdsgruppen stiler efter 

at have et første udkast klar til november-mødet. Arbejdsgruppen sender udkast fra 

arbejdet rundt som bilag sammen med dagsorden for bestyrelsesmødet. 

 

Arbejdsgruppen tager afsæt i den analyse, som allerede er gennemført.  

 

Rie udsender skolens værdier sammen med dette referat, så de kan tænkes ind i 

forhold til det videre arbejde omkring trivsel. 

 

 

5. Skolebestyrelsens arbejde frem mod jul (bilag) 

Beslutning af hvilke 1-2 principper der skal arbejdes med frem til jul. Opmærksomhed 

på opgaven om ”skal-opgaver” – forretningsorden, værdisæt og ordensregler.  

 

Lise, Anne og Rie har afholdt et møde og udarbejdet liste over de arbejdsopgaver der 

venter forude. Det foreslås at vi fremadrettet kun har fokus på 1 – 2 principper / 

arbejdsopgaver ad gangen.  

 

Beslutning: 

Inden vi nedsætter en arbejdsgruppe, har vi fra skolebestyrelsen defineret rammerne 

for arbejdet.  

 

Vi arbejder videre med følgende 2 principper frem mod jul: 

• Trivselsprincippet 

• Princip for klassedannelse 

 

Vedr. princip for klassedannelse: 

Formålet er at målgruppen har tillid til skolens rolle og ansvar i forbindelse med 

klassedannelserne. 

 

Rie, Lise og Anne mødes for at lave udkast til revidering af forretningsordenen, så 

denne er i overensstemmelse med virkeligheden. Udkast til revideret forretningsorden 

forventes at kunne præsenteres på bestyrelsesmødet i november.  

 

 

6. Nyt fra Thurø Skole 

• Vi har stadig samarbejde med Lene Heckmann i forhold til arbejdet med PLF 

(Professionelle Lærings-Fællesskaber). Det næste vi sætter fokus på er TUS 

(TeamUdviklingsSamtaler). Dette med udgangspunkt i teamkontrakter. 

• Indskrivning til F-SFO starter i uge 41. Ledelsen inviterer til infomøde for 

forældre, som måtte have brug for en rundvisning eller som har spørgsmål. Rie 

har indledt et tættere samarbejde med dagtilbuddene på Thurø Skole for at 

styrke overgangsarbejdet. 

• Elevrådet havde første møde i dette skoleår i dag og har nu konstitueret sig med 

forperson og næstforperson, som forhåbentlig deltager i næste møde.  

• Vi har haft brandsyn i denne uge og har fået gennemgået skolen. Der er stort 

fokus på brandsikkerheden i offentlige bygninger. I den forbindelse har vi måttet 

træffe en tung beslutning om udfase forældredeltagelse ved morgensamling. 

• ”Den grønne oase” forventes at blive åbnet i starten af oktober uden den store 

festivitas. Selvom det ikke lykkedes at finde penge til den fulde gennemførelse 

af projektet, er vi glade og taknemmelige for det vi har fået.  
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• Vi forventer at der snart vil blive etableret affaldsgård på det nye område. 

• Dialogmødet den 30. november 2023 er aflyst og erstattet af et fælles 

dialogmøde med dagtilbud den 2. november 2023. Det betyder, at vi må rykke 

bestyrelsesmødet den 2. november 2023 til anden dato. Rie udsender ny dato 

for møde snarest.  

 

 

7. Nyt fra Svendborg Kommune  

Intet nyt 

 

 

8. Eventuelt 

Tilmelding til Skole og forældres landsmøde? 

Vi deltager ikke i år. 

 

Input til dagsorden for samrådsmøde 12. oktober 2023. 

En rundvisning på skolen med den gode fortælling om Thurø Skole 

Den sikre skolevej / krydset. Lidt om det vi har fået og om evt. nye ønsker. 

Fortælling om ”Den grønne oase” (Jens/Rie har tegningerne) 

 

Input til arbejdsgruppen ”trivselsprincip” 

• Målgruppen er elever, forældre og medarbejder 

• Formålet er at skabe tryghed, indblik og overblik (skal kunne bruges som 

forventningsafstemning mellem skole og hjem) 

• Skal give svar på hvad vi gør og hvordan kommandovejene er, hvis man står i 

en specifik situation 

• Skal være en formidling / kommunikation om hvordan vi arbejder med trivsel på 

skolen, så man som forældre er orienteret og ved at noget er i gang 

• Skal være både tydelig og imødekommende/åben på samme tid. 

 

 

Datoer for kommende møder i skolebestyrelsen i skoleåret 2023-24 

12/10 (samrådsmøde), 2/11 (ændres til anden dato), 11/12*, 16/1, 28/2, 21/3, 22/4, 22/5 og 

11/6* 

 

 

Øvrige møder til kalenderen: 

Dialogmøde 11/10  Her deltager Rie, Jens (måske) og Sahra. 

Samrådsmøde 12/10  Hele bestyrelsen deltager 17.30 – 20.00 og udvalget kommer kl. 18.30. 

Dialogmøde 2/11  Her deltager Rie, Lise og Ditte. 

Dialogmøde 16/4  

 

 

 

 

Referent René 


